



**Chelovek. 2013-2024**

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 3 Volume . 2015

## **Peculiarities of representation of lifeworld in an autobiographical narrative**

**Konstantin Divisenko**

### **Abstract**

The article demonstrates that the communicative approach allows to consider autobiography as the dialogical interaction of the author and addressee. The process of lifeworld representation in the autobiographical narrative is seen as the unity of two interconnected processes: the addresser's telling the story of his/her own life and the addressee's reception of this story. Further the internal and external factors are identified that influence representation of lifeworld in autobiographical narrative.

**Keywords list (en):** AUTOBIOGRAPHY, BIOGRAPHICAL RESEARCH, LIFE-WORLD, COMMUNICATION, NARRATIVE

**Date of publication:** 01.06.2015

### **Citation link:**

Divisenko K. Peculiarities of representation of lifeworld in an autobiographical narrative // Chelovek. – 2015. – Issue 3 C. 80-89 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-306/>

# Репрезентации жизненного мира в автобиографии

Дивисенко Константин Сергеевич

## Аннотация

В статье показано, что коммуникативный подход позволяет рассматривать автобиографию как диалогическое взаимодействие автора и адресата, а процесс репрезентации жизненного мира - как единство двух взаимосвязанных процессов: рассказа адресанта о собственной жизни и восприятия (интерпретации) адресатом этого рассказа. Обозначены внутренние и внешние факторы, оказывающие влияние на репрезентацию жизненного мира в автобиографическом повествовании.

**Ключевые слова:** АВТОБИОГРАФИЯ, БИОГРАФИЧЕСКОЕ ИССЛЕДОВАНИЕ, ЖИЗНЕННЫЙ МИР, КОММУНИКАЦИЯ, НАРРАТИВ

**Дата публикации:** 01.06.2015

## Ссылка для цитирования:

Дивисенко К. С. Репрезентации жизненного мира в автобиографии // Человек. – 2015. – Номер 3 С. 80-89 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-306/>